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Tisztelt Elnök Asszony!

„Roma kultí ra" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Hiller
Istvánhoz, a Magyar Köztársaság kormányának oktatási és kulturális miniszteréhez . A kérdésre a
választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!
A kormány által J/92 . számon benyújtott beszámoló „A Magyar Köztársaság területén élő
nemzeti és etnikai kisebbségek helyzetéről (2003 . február - 2005. február)" című dokumentum
számos fontos kijelentést tartalmaz a magyarországi romák jelenlegi helyzetével kapcsolatban .
Többek között megállapítja : „A küknbség és a tálság cigányok és nem cigányok között aZ iskolázódásban
is növekedett. Óvodába országosan a gyermekek 88 százaléka jár, míg a cigány gyermekeknek kevesebb, mint a
fele. Igaz ugyan, hogy a 20-24 éves cigány fiatalok 82,5 százaléka elvégezte aZ általános iskola nyak osztályát,
de nagy reszük csak később, mint a nem roma kortársaik. 1993 és 2003 között emelkedett aZ értelmi
fogyatékosoknak minősített, és ennek alapján kisegítő iskolába vagy osztályba utalt cigány gyermekek száma .
Középiskolába országosan a gyerekek 73 százaléka, míg a cigány gyerekeknek kb. egyötöde jut be. Országosan
2001-ben a 18 évesek 54,5 százaléka érettségizett, a dgány fiatalok 20-24 éves korcsoportjában eZ aZ arány
2002-ben csupán 5 százalékos . Még szembetűnőbb aZ egyetemre vagy főiskolára járó cigány hallgatók elt &n
aránya: míg országosan a 18-20 évesek 40 százaléka, addig a cigány 20-24 éveseknek mindössze 1,2
százaléka. "

Kérdezem Miniszter Urat:

1. Milyen konkrét lépéseket tesz a kormány annak érdekében, hogy a jövőben ne növekedjen,
hanem végre csökkenjen a távolság cigányok és nem cigányok között az iskolázódásban?

2. Milyen már futó programjai vannak, illetve milyen új programokat indít az Oktatási és
Kulturális Minisztérium annak érdekében, hogy a cigány gyermekeknek ne csak kb . 50%-a járjon
óvodába? Hány forintot fordít a tárca 2007-ben ezen célok támogatására?

Írásbeli kérdés



3. Milyen már futó programjai vannak, illetve milyen új programokat indít az Oktatási és
Kulturális Minisztérium annak érdekében, hogy a cigány gyermekeknek ne csak kb . 20%-a jusson
be középiskolába? Hány forintot fordít a tárca 2007-ben ezen célok támogatására?

4. Milyen már futó programjai vannak, illetve milyen új programokat indít az Oktatási és
Kulturális Minisztérium annak érdekében, hogy a 20-24 éves cigány gyermekeknek ne csak kb.
1,2%-a vegyen részt a felsőoktatásban? Hány forintot fordít a tárca 2007-ben ezen célok
támogatására?

Tisztelettel várom érdemi válaszait.

Budapest, 2007 . február 23 .

Varga József
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